

Homework for GCSE Level**Date due: 10/11/2024****الواجب البيئي للمستوى الثانوي****تاريخ التسلیم: 2024/11/10****اللغة العربية (Arabic Language)**

- مراجعة قراءة موضوع (زيارة البلدان العربية) على الصفحة 104 في كتاب صديقك العربي لتأكيد الفهم والاستيعاب والإجابة عن التمارين أدناه.
- مراجعة موضوع (تصريف الفعل الماضي مع الضمائر) من خلال الشرح والتوضيح في الدفتر المدرسي للإجابة عن التمارين أدناه.
- حل التمارين أدناه للتتأكد من وترسيخ الإستيعاب للمواضيع المدروسة.
- Revise reading the subject of (Visiting Arab Countries) on P.104 in **Your Arabic Friends Book** to verify understanding and do the exercises below.
- Revise the subject of (Conjugating the past tense verb with pronouns) from the classroom book to do the exercises below.
- Do the exercises below to consolidate comprehension.

التمرين الأول: صرّفوا الأفعال الماضية مع الضمائر المنفصلة في الجدول التالي:

Excercise1: Conjugate the past tense verbs in the following table according to the personal pronouns:

أَنْتَنَّ	أَنْتُمْ	نَحْنُ	أَنْتِ	أَنْتَ	أَنَا	الضمائر الأفعال
						زَرَعَ
						وَصَلَ
						نَامَ
						قَفَرَ
						دَخَلَ

التمرين الثاني: تحضير النص التالي للإملاء داخل الفصل:

Exercise 2: Prepare the following text for dictation in the classroom:

مساحة العالم العربي أكبر من مساحة أوروبا، وتمتد من المحيط الأطلسي غرباً إلى المحيط الهادئ شرقاً وتحتل الساحل الجنوبي للبحر الأبيض المتوسط ومعظم منطقة الشرق الأوسط.

التمرين الثالث: ترجموا النص التالي من اللغة الإنجليزية إلى اللغة العربية:

Exerciae3: Translate the following text from English to Arabic:

Many Arab cities and towns are on the seaside: Kuwait, Jeddah, Beirut, Gaza, Alexandria, Mogadishu, Tripoli, Tunis, Casablanca, and others. However, each one enjoys some unique features: ports, old monuments, modern buildings, boat clubs, different geographical terrain and weather. The tourist attractions and available activities and leisure differ enormously but taste differs as well.

.....
.....
.....
.....
.....
.....

التمرين الرابع: إملأوا الفراغات في الجمل التالية بالفعل المناسب من بين الأقواس:

Exercise 4: Fill in the blanks in the following sentences with the correct verb from the brackets:-

- | | |
|-------------------------------|------------------------------|
| (ذهب - ذهب - يذهب) | 1- أنا إلى المدرسة. |
| (قرأنا - أقرأ - قرأتم) | 2- نحن الكتاب. |
| (إستيقظ - إستيقظت - إستيقظاً) | 3- سعيد من النوم. |
| (ساعدت - ساعدنا - ساعد) | 4- هدى أمها في الطبخ. |
| (نامت - نامتا - نام) | 5- متى الأولاد؟ |
| (زرعت - زرعت - زرعت) | 6- أنت الورود الجميلة. |
| (اشترى - إشتري - إشتريت) | 7- أنتما ثياباً جديدة. |

التمرين الخامس: أكتبوا ما لا يقل عن 100 كلمة عن (بلدك الأصلي) ذاكرين العاصمة وأهم المدن المهمة فيه، ماهي العملة النقدية وبماذا يشتهر بلدكم وما هي أكثر الأكلات المشهورة فيه.

ملاحظة: يمكنكم الاستعانة بالإنترنت لإيجاد المعلومات بشرط استخدام جملك الخاصة للتعبير عنها.

Exercise 5: Write at least 100 words about (Your Original Country) mentioning the capital beside the main cities, the currency, what your country is famous for, and what the famous dishes are in your country.

Note: You can use the internet to help you find the information however use your own sentences to write down the ideas.